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Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Radni-Sesja 

 

Protokół nr 75/2024 

 

LXXV Sesja w dniu 24 kwietnia 2024 w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1. 

Obrady rozpoczęto 24 kwietnia 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:03 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Behan    – Przewodniczący Rady Miejskiej  

2. Marta Chojecka 

3. Jacek Cichański 

4. Andrzej Czerniatowicz 

5. Zdzisław Druciak 

6. Bogusław Frącek     – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

7. Halina Gajcy 

8. Dawid Jędrzejewski 

9. Zbigniew Karczewski 

10. Jolanta Kasprzyk 

11. Marian Kocoń 

12. Magdalena Lichwa 

13. Jerzy Pulit     – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

14. Janusz Staniocha 

15. Jerzy Strawiński 

16. Artur Turański 

17. Jarosław Ubik 

18. Regina Wałęsa 

19. Kinga Wiechetek 

20. Piotr Wróbel 

21. Jadwiga Ziemska 

 

Radni nieobecni: 

1. Halina Gajcy  

2. Jolanta Kasprzyk  

 

W posiedzeniu wzięli też udział: 

1. Tomasz Kiliński     - Burmistrz Miasta Nowa Ruda   

2. Marzena Wolińska     - Zastępca Burmistrza Nowa Ruda 

3. Jan Szeląg       - Skarbnik Miasta Nowa Ruda 

4. Krzysztof Michalak    - Radca Prawny 

5. Łukasz Jarosz     - Naczelnik OR 

6. Przemysław Herter     - Naczelnik WR 

7. Leszek Wójcik     - Naczelnik WIS 

8. Marta Krupa      - Naczelnik WOŚ 

9. Barbara Postrach     - Naczelnik WSO 

10. Aneta Palczak     - Naczelnik MK 

11. Mirosław Kalitowski   - Komendant Straży Miejskiej    

12. Grzegorz Niedziela     - Prezes NTBS  

13. Sławomir Drogoś     - Dyrektor MBP 

14. Marta Politewicz     - Kierownik MOPS 

15. Kinga Błaszczyk    - Zastępca Rzecznika prasowego 

16. Media  

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan – otworzył 75 sesję Rady Miejskiej. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 19 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji (zał. 

Nr 1 – lista). 

 

3. Porządek obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do proponowanego porządku obrad. Wobec braku głosów poddał pod głosowanie 

porządek obrad.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – wystąpił z wnioskiem, aby wprowadzić do 

porządku obrad projektu uchwały zmieniającą Uchwałę Nr 94/XII/07 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie 

w sprawie ustalenia inkasentów opłaty targowej oraz wynagrodzenia za inkaso w pkt 6 ppkt k).  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do złożonego wniosku. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającą Uchwałę Nr 94/XII/07 Rady Miejskiej 

w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia inkasentów opłaty targowej oraz wynagrodzenia za inkaso w pkt 

6 ppkt k).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, 

Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jerzy Strawiński 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

edit błąd: radny Jerzy Strawiński był „za” wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającą Uchwałę Nr 94/XII/07 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia inkasentów 

opłaty targowej oraz wynagrodzenia za inkaso w pkt 6 ppkt k) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są 

jeszcze jakieś uwagi bądź zapytania do zaproponowanego porządku obrad. Wobec braku głosów poddał 

go pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Porządku obrad 75 sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (17) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Dawid 

Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, 

Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (2) 

Bogusław Frącek, Jerzy Strawiński 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

edit błąd: radny Bogusław Frącek oraz radny Jerzy Strawiński byli „za” przyjęciem porządku obrad 75 

sesji Rady Miejskiej.  

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Porządek obrad sesji.  

4. Przyjęcie protokołu z LXXIV sesji Rady Miejskiej.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 19 marca 2024 r. do 

dnia 15 kwietnia 2024r.  

6. Podjęcie uchwał:  

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda  

-  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

- w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

- w sprawie nadania nazwy osiedle  Zielona Wola w Nowej Rudzie 

- zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 

- zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy 

ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 

- w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej 

dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

- zmieniająca uchwałę nr 106/XVIII/11 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie Statutu Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda 

- zmieniająca Uchwałę Nr 200/XXV/2020 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie zasad 

wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej 

Nowa Ruda 

- w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  za pobyt w mieszkaniu 

wspomaganym 

7. Interpelacje radnych.  

8. Zapytania radnych.  

9. Sprawy różne.  

10. Zakończenie obrad.  

 

4. Przyjęcie protokołu z LXXIV sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu 

LXXIV Sesji Rady Miejskiej. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXXIV sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/78d8528e-44a9-4#collapse1
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/78d8528e-44a9-4#collapse2
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/78d8528e-44a9-4#collapse3
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/78d8528e-44a9-4#collapse4
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/78d8528e-44a9-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/78d8528e-44a9-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/78d8528e-44a9-4#collapse6
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/78d8528e-44a9-4#collapse15
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/78d8528e-44a9-4#collapse16
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/78d8528e-44a9-4#collapse17
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Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Dawid 

Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, 

Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, 

Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (1) 

Bogusław Frącek 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

edit błąd: radny Bogusław Frącek był „za” przyjęciem protokołu z 74 sesji Rady Miejskiej. 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag protokół z LXXIV sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Nowa Ruda z realizacji uchwał oraz pracy w okresie 

międzysesyjnym od dnia 19 marca 2024 r. do dnia 15 kwietnia 2024r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania 

odnośnie Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 

dnia 19 marca 2024r. do dnia 15 kwietnia 2024r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Nowa Ruda z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym 

od dnia 19 marca 2024 r. do dnia 15 kwietnia 2024r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Dawid 

Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, 

Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (2) 

Andrzej Czerniatowicz, Magdalena Lichwa 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

edit błąd: radny Andrzej Czerniatowicz oraz radna Magdalena Lichwa byli „za” przyjęciem 

sprawozdania Burmistrza Miasta Nowa Ruda.  

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac 

w okresie od dnia 19 marca 2024 r. do dnia 15 kwietnia 2024 r. 

 

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – w związku z art. 231 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych konieczne jest, dokonanie zmian w treści załącznika: 
1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez wprowadzenie 

zmian będących następstwem: 

1.)  zwiększenia przychodów w roku 2024 na łączną kwotę 5 000 000,00 zł w związku 

z planowaną emisją obligacji komunalnych, które mają finansować wydatki majątkowe. 

2.) dostosowania wartości w kolumnie roku 2024 do wprowadzanych zmian w budżecie na rok 

2024 zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień  

3.) zwiększa się deficyt budżetu o kwotę 5 000 000,00 zł z kwoty 8 075 121,17 zł do kwoty 

13 075 121,17 zł w związku ze zwiększeniem przychodów. 
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2. nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, zmienia się plan 

wydatków w następstwie wprowadzenia nowego przedsięwzięcia, pn.: „Zagospodarowanie terenu 

pogórniczego poprzez budowę nowej siedziby OSP w Nowej Rudzie - Słupcu”. 

3. nr 3 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez 

zaktualizowanie objaśnień wynikających z wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2024 według stanu 

na dzień  

 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie, ale nie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy 

Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Dawid Jędrzejewski, Artur Turański, Kinga Wiechetek, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

 

Uchwała nr LXXV/564/2024 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda 

 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – przedstawił, iż: 

1. Zwiększa się dochody oraz wydatki budżetu ogółem o kwotę 3 760 463,85 zł, w tym: 

1) 2 645 000,00 zł – w związku z możliwym dofinansowaniem zadania „Regeneracja przestrzeni 

publicznej Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na rzecz turystów i mieszkańców”; 

2) 1 000 000,00 zł – w związku z możliwym dofinansowaniem zadania „Zagospodarowanie terenu 

pogórniczego poprzez budowę nowej siedziby OSP w Nowej Rudzie – Słupcu; 

3) 115 463,85 zł – w związku z większym dofinansowaniem zadania „Klaster Społecznej Energii 

Partnerstwa Noworudzko–Radkowskiego”. 

2. Zmniejsza się planowane dochody budżetu oraz zwiększa się przychody budżetu o kwotę 

3 300 000,00 zł, w tym: 

1) 2 500 000,00 zł – zmniejsza się planowane dochody budżetu dotyczące sprzedaży mienia 

komunalnego; 

2) 2 500 000,00 zł – zwiększa się przychody budżetu tytułem emisji obligacji komunalnych w celu 

realizacji zaplanowanych wydatków majątkowych; 

3) 800 000,00 zł – zmniejsza się planowane dochody budżetu dotyczące zadania „Modernizacja 

terenów rekreacyjnych i sportowych na terenie gmin Partnerstwa Noworudzko – Radkowskiego”; 

4) 800 000,00 zł – zwiększa się przychody budżetu tytułem emisji obligacji komunalnych na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków budżetu Unii Europejskiej – zadanie 

„Modernizacja terenów rekreacyjnych i sportowych na terenie gmin Partnerstwa Noworudzko – 

Radkowskiego”. 

3. Dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 318 451,42 zł, w tym: 

1) 132 204,00 zł – zmniejszenie planu wydatków na zadaniu „Instalacja systemu przeciwpożarowego 

na obiektach sportowych przy ul. Kłodzkiej 16”; 
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2) 110 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego zadania „Remonty lokali komunalnych 

stanowiących pustostany w roku 2024”; 

3) 125 104,00 zł – zwiększenie planu wydatków na zadaniu „Budowa infrastruktury niskoemisyjnego 

transportu publicznego w Gminie Miejskiej Nowa Ruda, Gminie Nowa Ruda i Gminie Radków”; 

4) 7 100,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego zadania „Termomodernizacja budynków 

użyteczności publicznej - hala basenowa przy ul. Kłodzkiej 16”; 

5) 110 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego zwrotu dotacji do Banku Gospodarstwa 

Krajowego w wyniku rozliczenia inwestycji „Adaptacja pustostanów na mieszkania komunalne”; 

6) 15 538,21 zł – zwiększenie i zmniejszenie planu wydatków w ramach realizacji projektu „Łagodzenie 

skutków zmian klimatu poprzez rozwój systemu zielono-niebieskiej infrastruktury na terenie miasta 

Nowa Ruda”; 

7) 41 656,39 zł – zwiększenie i zmniejszenie planu wydatków w ramach realizacji projektu „Klaster 

Społecznej Energii Partnerstwa Noworudzko–Radkowskiego”; 

8) 19 052,82 zł – zwiększenie planu wydatków w ramach realizacji projektu „Klaster Społecznej 

Energii Partnerstwa Noworudzko–Radkowskiego”; 

9) 19 052,82 zł – zmniejszenie planu wydatków w ramach promocji. 

4. Zwiększa się przychody budżetu o kwotę 1 700 000,00 tytułem emisji obligacji komunalnych na 

realizację następujących zadań: 

– 500 000,00 zł – „Zagospodarowanie terenu pogórniczego poprzez budowę nowej siedziby OSP w 

Nowej Rudzie – Słupcu”; 

– 950 000,00 zł – „Regeneracja przestrzeni publicznej Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na 

rzecz turystów i mieszkańców”; 

– 250 000,00 zł – „Budowa infrastruktury niskoemisyjnego transportu publicznego w Gminie 

Miejskiej Nowa Ruda, Gminie Nowa Ruda i Gminie Radków”; 

5. Dokonuje się zmiany załącznika nr 3, 6, 7 do budżetu miasta na rok 2024. 

6. Dokonuje się zmian w części normatywnej uchwały Nr 541/LXX/23 w sprawie budżetu Miasta 

Nowa Ruda na rok 2024. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie, ale nie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy 

Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Dawid Jędrzejewski, Artur Turański, Kinga Wiechetek, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

 

Uchwała nr LXXV/565/2024 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

c) w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda - na podstawie art. 89 ust.1 pkt 2 i 4 ustawy o finansach 

publicznych, jednostki samorządu terytorialnego mogą emitować papiery wartościowe na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego oraz wyprzedzające finansowanie 
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działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Gmina musi dokonać 

wyboru podmiotu odpowiedzialnego za przygotowanie dokumentacji emisyjnej oraz nabycie 

wszystkich obligacji, ustanowić agenta emisji zgodnie z art. 7a ustawy o obrocie instrumentami 

finansowymi, a także opcjonalnie agenta płatniczego. Wszystkie trzy funkcje może pełnić jeden podmiot 

wybrany w ramach jednego postępowania, przy czym wybór ten jest zwolniony z prawa zamówień 

publicznych zgodnie z art.4 pkt 3 lit. j ustawy Prawo zamówień publicznych. Niniejsza uchwała Rady 

Miejskiej stanowi formalny początek i podstawę prawną procedury uruchamiania emisji obligacji 

komunalnych w trybie emisji niepublicznej.  Emisja obligacji ma na celu pozyskanie środków 

pieniężnych na spłatę rat kapitałowych pożyczek, wykupu obligacji oraz pokrycie deficytu budżetowego 

w 2024 roku. Obligacje komunalne w swej istocie spełniają funkcję kredytu, jednak są dla Miejskiej 

bardziej korzystne niż tradycyjny komercyjny kredyt bankowy. Wynika to przede wszystkim z uwagi 

na ich elastyczność. Instrument ten daje możliwość określenia takich terminów wykupu (spłaty 

kapitału), które zapewniają bezpieczeństwo w zakresie płynności finansowej budżetu. Niniejsza 

uchwała Rady Miejskiej w sprawie emisji obligacji określa ogólne warunki emisji. Uchwała określa m. 

in. wielkość emisji, podział na serie, długość życia poszczególnych obligacji, sposób emisji. Emisja 

obligacji komunalnych zapewnia środki niezbędne dla dalszego funkcjonowania i rozwoju Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda. W oparciu o art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. b ustawy o samorządzie gminnym do 

wyłącznej właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał w sprawie emitowania obligacji oraz 

określania zasad ich zbywania i wykupu.  
 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Obligacje są niezbędne abyśmy mogli przystąpić 

do realizacji nowych zadań inwestycyjnych.  

 

Pani Jadwiga Ziemska – chciała powiedzieć, dlaczego wstrzymała się od głosu i nie zagłosowała „za”. 

Konstrukcja budżetu gdzie spłata zobowiązań zaliczonych do tytułów dłużnych emituje papiery wartościowe 

może uniemożliwić w przyszłości realizację zadań, które nałożone są na gminę może powodować utratę 

zdolności do terminowej spłaty zobowiązań pożyczek czy wykupu obligacji. Istotną rzeczą jest wykonanie 

planowanych i wielkości nadwyżki budżetowej. Sytuacja może być o tyle niepokojąca, że kolejne obniżenie 

jej dochodów własnych miasta może doprowadzić do braku możliwości uchwalania budżetu w kolejnych 

latach bez drastycznych cięć w wydatkach bieżących celem spełnienia przez miasto ustawowych wymogów 

jakie nakłada ustawa o finansach publicznych dokładnie art. 243. Wymóg równoważenia budżetu bieżącego 

może spowodować zmniejszenie nakładów na inwestycje, dlatego też uważa, że jest to decyzja, którą powinna 

podejmować nowa rada. Podjęcie tych decyzji przez obecną radę wiązało by w jakiś sposób kierunek działania 

czy podejmowania uchwał nowej radzie. Wskaźniki jakie zostały przedstawione przez Skarbnika gdzie skala 

zadłużenia do dochodów ogólnych wynosi 36 % czyli kolokwialnie rzecz ujmując tzw. margines. 30 % 

procent stanowi próg, do którego nie powinniśmy się zbliżać, dlatego uważała że musiała się wstrzymać od 

głosu, ponieważ przyszła rada powinna analizować wskaźniki finansowe i podejmować mądre decyzje.  

 

Radny Artur Turański – chciał nadmienić, że członkowie Klubu Prawo i Sprawiedliwość przy Radzie 

Miejskiej w stu procentach podzielają zdanie Radnej Jadwigi Ziemskiej w związku z czym ich głosowanie 

wygląda tak samo jak w jej przypadku.   

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy 

Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (1) 
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Artur Turański 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Dawid Jędrzejewski, Kinga Wiechetek, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

 

Uchwała nr 566/LXXV/2024 

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

 

d) w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej : ulica Zielona Wola w Nowej Rudzie 

 

Pani Aneta Palczak – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – przedstawiła, iż w świetle art. 18 

pkt. 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 . o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U z 2024 r. poz. 609) do wyłącznej 

właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach herbu gminy, nazw ulic i placów 

będących drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z dnia 21 marca 

1985 r. o drogach publicznych (tj. DZ. U. z 2021 r. poz. 1376 ze zm), a także wznoszenia pomników. 

W bezpośrednim sąsiedztwie osiedla Wojska Polskiego, na prywatnej działce, oznaczonej geodezyjnie 

obr. 7, AM 16, nr 293 powstaje nowa zabudowa mieszkaniową. Ze względu na potrzebę zapewnienia 

ładu przestrzennego związanego z rozwojem budowlanym zachodzi konieczność nadania nazwy drodze 

wewnętrznej zlokalizowanej na przedmiotowej nieruchomości na której rozpoczęła się budowa 

pierwszego z kilku budynków mieszkalnych wielorodzinnych. Nadanie nazwy drodze wewnętrznej 

umożliwi w sposób racjonalny nadawanie numeracji porządkowej dla nowo powstających 

nieruchomości. Proponowana nazwa drogi wewnętrznej utrzymuje nawiązanie do istniejących w tym 

regionie nazw ulic np. Węglowa Wola, Zielonka. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest 

uzasadnione.  

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha - Komisja  

Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie nadania nazwy osiedle Zielona Wola w Nowej Rudzie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

 

Uchwała nr 567/LXXV/2024 

w sprawie nadania nazwy osiedle Zielona Wola w Nowej Rudzie 

 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej – Ustawa z dnia 26 października 

1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 41 ust. 1 oraz ustawa z 

dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii w art. 10 ust. 1  nakładają na gminę, jako zadania 
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własne, prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałaniem narkomanii. Zadania te realizowane są ze środków pochodzących z opłat za 

korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, które wydatkowane mogą być jedynie na 

podstawie, uchwalanego corocznie przez Radę Miejską, Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. Zaplanowane w 

preliminarzu środki na konkretne zadania, mogą być w zależności od potrzeb w drodze uchwały Rady 

Miejskiej, przesunięte na inne zadania określone programem. Środki, które z powyższych opłat 

wpłynęły do budżetu Miasta Nowa Ruda w roku ubiegłym nie został w całości wykorzystane. Ponieważ 

są to środki, które należy wykorzystać na realizację zadań wynikających z Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, należy 

kwotę 101.317,00 wprowadzić do preliminarza wydatków MPPiRPA na rok 2024 i  dokonać w nim 

zmian polegających na: 

1. zwiększeniu środków w punkcie 3/1 z 16.000,00 zł do 20.640,00 zł, 

2. zwiększeniu środków w punkcie 3/3 z 62.200,00 zł do 158.877,00 zł. 

Dokonanie powyższych zmian umożliwi pełniejsze wykorzystanie środków przeznaczonych na 

realizację programu oraz lepsze jego wykonanie. W związku z tym podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

 

Uchwała nr 568/LXXV/2024 

zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 

 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 

przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej – pismem z dnia 28 lutego 2024 r. 

Kierownik Ośrodka Kuratorskiego nr 1 w Nowej Rudzie funkcjonującego na terenie Miejskiego 

Środowiskowego Domu Samopomocy przy ul. Spacerowej 4 w Nowej Rudzie, zwróciła się z prośbą o 

zwolnienie dzieci i młodzieży skierowanych do Ośrodka Kuratorskiego z opłat za korzystania z 

obiektów sportowych Centrum Turystyczno – Sportowego   w Nowej Rudzie. Brak uregulowań 

prawnych, pozwalających dzieciom i młodzieży z Ośrodka Kuratorskiego  nr 1 w Nowej Rudzie, 

działającej na terenie gminy, uniemożliwia korzystanie z obiektów sportowych znajdujących się przy 

ul. Kłodzkiej 16  w Nowej Rudzie. 

Mając powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych 



75 Sesja Rady Miejskiej   Strona 10 z 15 

 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy 

ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

 

Uchwała nr 569/LXXV/2024 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 

przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 

 

g) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Miejskiej Nowa 

Ruda 

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej – zadania z zakresu opieki nad 

dziećmi w wieku do lat 3 są zadaniem własnym gminy. Gmina Miejska Nowa Ruda prowadzi żłobek 

publiczny od stycznia 2019 r. Wcześniej realizując to zadanie w sposób pośredni, dotowała miejsca dla 

dzieci w placówkach niepublicznych na podstawie uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz 

rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda. Przyjęcie uchwały w 2015 r. związane było głównie z powstaniem na terenie 

miasta żłobka niepublicznego, który w 2016 r. zaprzestał swojej działalności. Mając powyższe na 

uwadze uchylenie uchwały jest uzasadnione. 
 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej 

dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Artur Turański, Kinga Wiechetek 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 
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Uchwała nr 570/LXXV/2024 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Miejskiej 

Nowa Ruda 

 

h) zmieniająca uchwałę nr 106/XVIII/11 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie Statutu Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – przedstawił, iż zgodnie z przywołanym art. 18 ust. 

2 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do wyłącznej kompetencji rady gminy 

należy podejmowanie uchwał w sprawie statutu gminy, a zatem także w sprawie jego zmiany. Z art. 21 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym wynika uprawnienie rady gminy do 

powoływania ze swojego grona komisji stałych lub doraźnych, celem realizacji określonych zadań. 

Ustalenie przedmiotu działania takich komisji oraz ich skład osobowy następuje w drodze uchwały rady 

gminy.  W zapisach § 17 ust. 1 uchwały Nr 106/XVIII/11 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 28 

grudnia 2011r. w sprawie Statutu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, zostały enumeratywnie wymienione 

komisje stałe Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Rada Miejska w Nowej Rudzie, chcąc powołać kolejną 

komisję stałą lub ja zlikwidować, musi dokonać zmiany w przywołanym zapisie. Zatem skoro wolą 

Rady jest zmniejszenie liczby komisji stałych,  zasadnym jest dokonanie zmiany tego zapisu.  Biorąc 

pod uwagę powyższe,  podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – otworzył dyskusję.  

 

Radni nie podjęli dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę nr 106/XVIII/11 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie Statutu Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy 

Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dawid Jędrzejewski, Artur Turański 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

 

Uchwała nr 571/LXXV/2024 

zmieniająca uchwałę nr 106/XVIII/11 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie Statutu Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda 

 

i) zmieniająca Uchwałę Nr 200/XXV/2020 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie zasad 

wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej 

Nowa Ruda 

 

Pani Aneta Palczak – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego - w przygotowanym projekcie 

Uchwały wprowadzono zmiany dotyczące sposobu  kontrolowania spraw związanych z rozpatrywaniem 
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wniosków o zawarcie umów najmu lokali mieszkalnych z zasobu  gminy , opiniowania tych wniosków, 

wyboru osób przewidzianych do zawarcia umowy najmu. Dotychczas sprawy te podlegały kontroli 

przez Komisję Mieszkaniową Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.  Z uwagi na zmiany strukturalne Rady 

Miejskiej,(zmniejszenie liczby jej członków), które tym samym wymusiły konieczność zmniejszenia 

zakresu prac Komisji działających przy Radzie Miejskiej,  zachodzi konieczność dostosowania Uchwały 

do zmian Statutu Gminy Miejskiej  Nowa Ruda.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca Uchwałę Nr 200/XXV/2020 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie zasad 

wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej 

Nowa Ruda.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

 

Uchwała nr 572/LXXV/2024 

zmieniająca Uchwałę Nr 200/XXV/2020 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie zasad 

wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda 

 

j) w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu 

wspomaganym 

 

Pani Marta Politewicz – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej - zgodnie 

z art. 17 ust. 1 pkt 12 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (w treści obowiązującej do 

dnia 31 października 2023 r.) zadaniem własnym gminy o charakterze obowiązkowym było 

prowadzenie i zapewnienie miejsc w mieszkaniach chronionych. Z dniem 1 listopada 2023 r. weszła 

w życie ustawa z dnia 28 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o pomocy społecznej oraz niektórych innych 

ustaw (Dz. U. z 2023 r., poz. 1693), która wprowadziła zmiany w zakresie nazewnictwa mieszkań 

określanych jako „chronione” oraz zmieniła ich formułę. Nazwa „mieszkanie chronione” zastąpiona 

została nazwą „mieszkanie treningowe i wspomagane”. W związku z nowelizacją ustawy o pomocy 

społecznej podmioty prowadzące mieszkania chronione muszą dokonać odpowiedniego ich  

przekształcenia. Zgodnie z dotychczasową formą wsparcia obecne mieszkania chronione przekształca 

się w mieszkania wspomagane. Mieszkanie wspomagane zgodnie z art. 53 ust. 2 ustawy o pomocy 

społecznej jest formą pomocy społecznej przygotowującą, przy wsparciu specjalistów, osoby w nim 

przebywające, do prowadzenia niezależnego życia lub wspierające te osoby w codziennym 

funkcjonowaniu. Procedowana uchwała reguluje zmiany stosownie do obowiązujących przepisów 

prawa. Dodatkowo mając na uwadze wzrost kosztów użytkowania lokalu ( energia, woda, wywóz 

odpadów) zmianie ulega kwota odpłatności za pobyt w mieszkaniu wspomaganym do kwoty 30 zł za 

dzień pobytu. Kwota została wyliczona w oparciu o faktyczne koszty użytkowania lokalu. W myśl 

art.97 ust.5 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej rada gminy upoważniona jest do 

ustalenia w drodze uchwały szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 

treningowych lub wspomaganych. Biorąc pod uwagę powyższe podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu 

wspomaganym.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

 

Uchwała nr 573/LXXV/2024 

w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu 

wspomaganym. 

 

k) zmieniającą Uchwałę Nr 94/XII/07 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia inkasentów 

opłaty targowej oraz wynagrodzenia za inkaso 

 

Pani Aneta Palczak – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego - uchwałę podejmuje się w 

związku z koniecznością wprowadzenia zmian w zakresie zindywidualizowania osoby 

upoważnionej do poboru opłaty targowej w przypadku zastępstwa na targowisku miejskim przy 

ul. Kłodzkiej w Nowej Rudzie, oraz w związku z przepisami o zmianie stawek minimalnych. 

Do wyłącznej kompetencji rad gmin, zgodnie z ustawą o podatkach i opłatach lokalnych należy 

określenie inkasentów opłaty targowej oraz wysokość wynagrodzenia za inkaso. 
 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniającą Uchwałę Nr 94/XII/07 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia inkasentów 

opłaty targowej oraz wynagrodzenia za inkaso.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (2) 

Halina Gajcy, Jolanta Kasprzyk 

 

Uchwała nr 574/LXXV/2024 

zmieniającą Uchwałę Nr 94/XII/07 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia 

inkasentów opłaty targowej oraz wynagrodzenia za inkaso 
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7. Interpelacje radnych. 

 

Radna Magdalena Lichwa – złożyła pisemną interpelację dot. dot. zalewanej posesji na ul. 

Kwiatkowskiego przez wodę przy każdym większym deszczu spływającą z Os. Woj. Polskiego 

 

8. Zapytania radnych. 

 

Radni nie wnieśli żadnych zapytań.  

 

9. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poinformował, iż w naszym mieście stała się 

tragedia i poprosił o przybliżenie sytuacji kogoś z Drogosławia.  

 

Radny Janusz Staniocha – tak jak powiedział Pan Przewodniczący stała się tragedia. Zdarzył się 

wypadek. Nasz strażak z Drogosławia podczas pożaru we własnym domu uległ poparzeniu. Nie znam 

szczegółów, ale poprosił Panią Naczelnik Barbarę Postrach o przybliżenie sytuacji. Poprosił o pomoc 

będzie strona podana gdzie będzie można tego wsparcia udzielić.  

 

Pani Barbara Postrach – Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich – w nocy spłonął budynek 

mieszkalny w Nowej Rudzie. Nieruchomość należy do Państwa, którzy są członkami Ochotniej Straży 

Pożarnej. Mężczyzna w wyniku dużych obrażeń został przewieziony do szpitala do Siemianowic. Jego 

małżonka z lżejszymi obrażeniami przebywa w  Polanicy Zdrój. Na stronie zrzutka.pl jest link gdzie 

można wpłacać pieniądze.  

 

Pani Marta Politewicz -  jako MOPS przygotowali odpowiednią formę wsparcia i są w stałym kontakcie 

z osobami poszkodowanymi.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – przypomniał radnym o obowiązku składania 

oświadczeń majątkowych.  

 

Pan Krzysztof Michalak – do 30 kwietnia każdy radny, który musi złożyć oświadczenie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – podziękował za 5 i pół roku wspólnej współpracy 

zaangażowanie i poświęcony czas na rzecz noworudzkiej społeczności. Złożył pisemne podziękowania 

każdemu radnemu, Panu Burmistrzowi Tomaszowi Kilińskiemu, Pani Wiceburmistrz Marzenie 

Wolińskiej.  

Podziękował również wszystkim kierownikom, pracownikom Urzędu miejskiego oraz Prezesom spółek 

oraz jednostkom pomocniczym.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – również podziękował za wspólną w jego opinii 

bardzo dobrą współpracę w tej kadencji, która właśnie dobiegła końca. Dużo inwestycji i zadań w tym 

czasie zostało zrealizowanych. Nie były to lata łatwe. Mieliśmy pandemię, mamy wojnę na Ukrainie. 

Wszystkie te zdarzenia miały niebagatelny wpływ na pracę Rady Miejskiej i Urzędu w Nowej Rudzie. 

W związku z czym jeszcze raz bardzo podziękował za współpracę.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poprosił radnych o ustawienie się do pamiątkowego 

zdjęcia.  

 

Radni nie wnieśli więcej spraw różnych.  

 

10. Zakończenie obrad. 
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Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad 75 sesji Rady Miejskiej Przewodniczący Rady Andrzej 

Behan zamknął jej posiedzenie. 

 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załączniki do protokołu. 

Na tym protokół zakończono. 

  

 

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


